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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős miniszter 

Az interpelláció címe: "Mit tervez tenni a CSOK büntetőkamatainak csökkentése érdekében a 
kormány? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

2018-ban épp telekocsiban utaztam, amikor egy párttársam felhívott és a magyar családtámogatási
rendszerről kérdezett. A beszélgetés során a következő mondat hangzott el a számból: „attól félek,
hogy pár év múlva tele lesz az ország CSOK-károsultakkal”.  Minden jel  arra mutat,  hogy ez a
szörnyű jóslat rövid időn belül valóra válhat.

Ma egy 10 millió forint összegű CSOK-támogatás igénylését követően akár az is lehetséges, hogy
közel 40 millió forintot kell visszafizetnie a támogatásra jogosultnak. Ennek az oka egyszerű: a
CSOK-hoz  kapcsolódó  büntetőkamat  ugyanis  a  jegybanki  alapkamat  ötszöröse,  a  jegybanki
alapkamat mértéke pedig az utóbbi hetekben drasztikusan megnőtt: jelenleg 9,75%, miközben év
elején még csak 2,9%, a CSOK bevezetésének környékén pedig mindössze 1,2 % volt.

Azoknak a szülőknek akik a még meg nem született gyermekük után igényelték a CSOK-ot, az
esetek többségében már nem lesz választási  lehetőségük a gyermekvállalást  illetően,  bárhogy is
alakuljon  az  életük.  A CSOK büntetőkamata  ugyanis  annyira  magas,  hogy  a  magyar  családok
elsöprő többségének esélye sincsen a visszafizetést vállalni, így beszorulnak egy kényszerhelyzetbe.

Ez  különösen  veszélyes  azokban  az  esetekben,  ahol  a  házastárs  bántalmazóvá  válik.  A CSOK
büntetőkamattal történő visszafizetése egy újabb olyan dolog, amivel a bántalmazó az áldozatot
zsarolni tudja és egy újabb olyan akadály,  ami ellehetetleníti  az  áldozat kilépését  a bántalmazó
helyzetből.  Ez az újabb akadály pedig nem kevesebb, mint közel 40 millió forint.

A kormány  hibájából  tehát  a  családok  állítólagos  támogatása  mára  lényegében  uzsorakamattal



 
terhelt, ami növeli a családon belüli erőszak áldozatainak a kiszolgáltatottságát. A családokra ez a
családtámogatási forma ezért komoly veszélyt jelent.

Kérdezem tehát Miniszter Urat:

Tervez-e a kormány a jövőben tenni valamit a CSOK büntetőkamatainak csökkentése érdekében?

Várom Miniszter Úr érdemi válaszát!
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